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INTERPELARE 

 

 

Adresată: Doamnei Ligia DECA, Ministrul Educației 

De către: domnul Senator Ștefan PĂLĂRIE 

Grupul parlamentar: Grupul parlamentar USR  

Obiectul interpelării: Clarificări privind gestionarea proiectului privind implementarea 

catalogului electronic la nivelul unităților de învățământ 

 

 

Stimată doamnă Ministru,  

 

Încă din anul 2019, Ministerul Educației a demarat procedurile pentru obținerea a 40 de milioane 

de euro fonduri nerambursabile în vederea implementării programului Sistemul Informatic de 

Management al Școlarității – SIMS.   

În calitatea sa de autoritate responsabilă, Ministerul pe care îl conduceți, prin intermediul Agenţiei 
de Administrare a Reţelei Naţionale de Informatică pentru Educaţie şi Cercetare  (AARNIEC), nu 

a reușit până la ora actuală să inițieze procedura de licitație publică și să implementeze în mod 

unitar și coerent acest proiect la nivelul tuturor unităților de învățământ din România.  

Informațiile vehiculate în presă, dar și din partea societății civile reclamă incapacitatea 
Ministerului Educației de a gestiona acest proiect, în contextul în care fondurile nerambursabile 

au fost aprobate, însă termenele de implementare a proiectului, astfel cum au fost asumate la nivel 

contractual, nu au fost respectate.  

Mai mult, la acest moment, în contextul aprobării bugetului de stat pentru anul 2023, informațiile 
publice prezentate de Ministerul Finanțelor ar indica o alocare bugetară pentru implementarea 

programului SIMS în anul 2023 în cuantum de 0 lei.  

Cu toate acestea, Ministerul Educației a emis ordinul 4871/2022 prin care se prevede 
implementarea unui program-pilot de implementare a catalogului electronic în 742 de unități de 
învățământ prin intermediul căruia, acestea din urmă, pot contracta serviciile anumitor furnizori 
privați de astfel de programe.  
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În acest context, vă solicit să îmi comunicați în scris următoarele informații: 
 

1. Care este stadiul implementării programului Sistemul Informatic de Management al 

Școlarității – SIMS la acest moment? Care au fost etapele parcurse de către Ministerul 
Educației și care au fost motivele pentru care în anul 2023 acest proiect nu va mai fi finanțat? 

2. Cum justifică Ministerul Educației incapacitatea de a implementa un proiect național 
finanțat din fonduri nerambursabile în perioada 2019-2022? 

3. În ceea ce privește ordinul 4871/2022 emis de Ministerul Educației, care este procedura în 
baza căreia unitățile de învățământ selectate pot contracta serviciile unor furnizori privați 
privind implementarea catalogului electronic? 

4. Cum asigură Ministerul Educației protecția datelor cu caracter personal ale elevilor și 
cadrelor didactice din unitățile de învățământ care contractează servicii privind 
implementarea catalogului electronic?  

5. Care sunt obligațiile furnizorilor de astfel de programe de tip catalogul electronic în ceea 

ce privește protecția datelor cu caracter personal ale beneficiarilor? 

6. Ministerul Educației a elaborat vreun ghid metodologic destinat școlilor-pilot implicate în 

proiect prin intermediul căruia să se prevadă condițiile legale și standardele de calitate 
obligatorii în vederea contractării serviciilor de furnizare a programelor de tip catalogul 

electronic? 

7. Independent de proiectul-pilot amintit, câte alte unități de învățământ din România au 
implementat servicii conexe de tipul catalogul electronic? 

 

 

Cu stimă,  

SENATOR, 

       Ștefan Pălărie 

 


